
Gebiedsgerichte 
thema’s voor 2040
In het traject ‘Voed mee de toekomst’ staat de maand december in het 
teken van de gebiedsgerichte thema’s. Op verscheidene plaatsen in 
Vlaanderen discussiëren boeren en tuinders over welke stippen aan de 
horizon zij willen uitzetten op het vlak van de verwevenheid in het 
landschap, biodiversiteit, inplanting van gebouwen, welzijn, 
herwaardering, toegang tot grond ...

Liesbet Corthout

T ijdens de sessie in Zemst begin 
deze maand werd één ding heel 
duidelijk: dit zijn geen gemak-

kelijke thema’s! Iedereen die land- en 
tuinbouw nauw aan het hart heeft lig-
gen, voelt aan hoe belangrijk deze the-
ma’s zijn. Maar net daarom is het zo 
nuttig om ze niet te laten liggen tot 
wanneer het te laat is, maar om nu 
ambitieniveaus te bepalen. Dat besef-
fen ook de aanwezigen heel goed. Bart 
De Baerdemaeker is varkenshouder in 
Mollem (Asse): “Ik ben hier om de 
visievorming een bepaalde richting te 
geven tegen 2040. Ik vind het belang-
rijk om dat zelf in handen te nemen.” 
Dat vindt ook Pieter Stessel, die in 
Herent een akkerbouw- en vleesveebe-
drijf runt, met hoevewinkel en hoeve-
slagerij. “Het is altijd druk op het 
bedrijf, maar ik vond het belangrijk om 
hier toch te zijn vandaag. Na deze ses-
sie voel ik mij geïnspireerd en hoopvol. 
Het is een andere aanpak dan we 

gewend zijn, maar zeker voor herhaling 
vatbaar.” Jan Lamberts is akkerbouwer 
en varkenshouder in Londerzeel: “Ik 
vind dit een heel interessante discus-
sie. Binnen twintig jaar hoop ik zelf 
met pensioen te zijn. Ik vraag mij af 
moet hoeveel – of hoe weinig – boeren 
we hier dan nog zitten.”

Meningen en bewegingen
De sessies zijn geen gewone vergade-
ringen. In de plaats daarvan moeten 
deelnemers hun mening over de gepo-
neerde stellingen aangeven door zich 
door de ruimte te bewegen. Kevin 
Vranckx is akkerbouwer in Steenok-
kerzeel. “Ik ben hier om een bijdrage te 

leveren aan de toekomst van land- en 
tuinbouw. Dat vind ik belangrijk. De 
manier van werken is speciaal, maar 
voor mij werkt het beter dan een 
gewone vergadering. Hier ga je niet 
afwijken, je blijft gericht bezig met het 
thema.”
Sara Panneels heeft een akkerbouw- en 
melkveebedrijf met eigen zuivelverwer-
king in Grimbergen. “Ik discussieer 
vandaag graag mee, omdat ik hoop dat 
er een toekomst is! Wij hebben nog heel 
wat jaren te gaan. Onze twee zonen 
groeien op op het bedrijf en vinden het 
fantastisch. Áls ze dat zouden willen, 
hoop ik dat ze een toekomst hebben in 
de sector. Ik vind de stellingen die we 
hier bespreken zeker interessant. Soms 
wat dubbelzinnig, zodat ze je ertoe aan-
zetten om verder te kijken.”  n

  Zelf ook meedenken over de toe-
komst? Ga eens naar www.boeren-
bond.be/voedmeedetoekomst

Beweging

Sara Panneels: 

“Als mijn zonen dat 
willen, hoop ik dat er 
voor hen een toekomst 
is in de sector.”

In Zemst discussieerden de aanwezigen over gebiedsgerichte thema’s.
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